

## Referat fra bestyrelsesmøde 14.03.2023

Tilstede var: Jochen Vom Braucke, Tommy Mejdahl, Erik Lindelof, Lise Rindel, Nis Peter Tækker, Sigurd Als, Stig Sune Andersen, Jan Petersen og Peter Koefoed

Foreslået dagsorden:

- 1 godkendelse af dagsordenen
- 2 godkendelse af referatet fra sidste møde (21.02.2023)
- 3 nyt fra arbejdsgrupperne:
  - a økonomi
  - b fonde
  - c pr-udvalget
- 4 køb af kul
- 5 møde med havnechefen
- 6 kedel og forvarmer
- 7 dato for uddannelse af mandskab
- 8 dato for oprydning i værkstederne
- 9 eventuelt

1

Dagsordenforslaget blev godkendt med en tilføjelse, således at punkt 9 blev om generalforsamlingen og punkt 10 blev eventuelt

2

Referatet fra sidste møde blev godkendt

3a

Vi har penge nok nu til at kunne købe kul og vi har stadig ikke fået rate 2 fra With Fonden (kr 66.667)

På tirsdagsmødet umiddelbart før dette møde havde Henning Bek oplyst at hele fire forespørgsler på askespredninger ikke ville blive til noget, da det var for dyrt. Lise foreslog derfor at vi måske kunne sætte prisen lidt ned og vi enedes om at en askespredning på 1,5 time en lørdag før, eller en mandag efter de faste søndagssejladser skal koste kr 7.500,00

Vi fastholder ellers prisen på kr 10.000,00 for første time og derefter kr 2.000,00 pr efterfølgende time

3b

Nis-Peter oplyste at Viking Life-Saving Equipment A/S sponsorerer redningsmateriel og service til en række historiske skibe og at han og Søren Overgaard vil tage en snak med Preben Bæk om muligheden for at søge hjælp hos dem

Der søges hos Codan Fonden om hjælp til kalfatring af fordækket mv.

3c

Henning oplyste på tirsdagsmødet at det er Wonderful Copenhagen der står for reklame for Helsingør og de vil ikke have vores skib med, da vi udleder CO2!

Visitnordsjælland, som vi burde være med i, må ikke omhandle Helsingør efter en sær aftale med kommunen!

Det blev aftalt at Lise for egen regning og risiko står for de gule ærter 28. marts helt udenom foreningen

Smedenens Hus er booked, men der skal andre ind kl. 18.00 så vi starter kl. 11.30 – spiser kl. 12.00 og ser så Martha-filmen efterfølgende. Peter skaffer højtalere. Vi må så bede folk gå kl. 16.00 så Lise og hendes hjælpere har en time til at vaske op, feje gulv, køre affald bort og hvad der ellers skal gøres, før vi skal være helt ude kl. 17.00

4

Jochen har fået to tilbud fra Tyskland et på eu 628 og et på eu 630. For begge tilbud gælder det at vi kommer til at betale importmoms, som vi så efterfølgende får refunderet. Begge tilbud er incl. transport til Helsingør, men vi skal selv stå for aflæsning, som Nis Peter vil tale med havnen om, incl. adgang for lastbilen

Sigurd har brug for en proformafaktura til brug for Nordea vedr. betaling til udlandet såsnart Jochen har bestilt kullene

5

Jochen og Nis-Peter har møde med havnedirektør Martin Vestergaard og havnemester Jan Hjort Christensen onsdag den 22.3 - dels for at møde den nye direktør, men også tale om prisen på el til skibet og levering af kul mv.

6

Stig og Søren Overgaard skal til Brdr. Petersen (Gilleleje) onsdag den 15.03 for at tale med Nicolai (el-underleverandøren) om hvem der laver hvad. Erik bad Stig rykke Nicolai vedr. isolationstesten af el-systemet

7

Jochen påpegede vigtigheden af, at vi får uddannet vores mandskab, specielt fyrbøderne og det skal være inden turen til Vejle

Sigurd laver tjekliste specielt til brug for fyrbødere, evt. med hjælp fra Mogens Kjær

Den praktiske oplæring kan jo først ske, når der skal fyres op, men der kan laves en mekanisk gennemgang når tjeklisten er klar

Der bør også laves en tjekliste til, og undervisning af, matroserne – vigtigt de ved at springet skal først ind o.s.v. og hvordan kapstan og ankerspil skal betjenes

8

Med alt det, der skal nås nu for at gøre skibet sejlklart, må oprydningen vente lidt

9

Erik vil meget gerne have Mogens med i bestyrelsen og havde talt med ham, og han vil godt stille op. Vigtigt bestyrelsen foreslår ”de rigtige” til at stille op på generalforsamlingen. Vi taler mere om dette på næste bestyrelsesmøde – det sidste inden selve generalforsamlingen

Regnskabet var blevet revideret aftenen før, så Jan fik det underskrevne regnskab til brug for udsendelse sammen med indkaldelsen. Lise havde lavet et udkast til indkaldelsen og det blev godkendt. Lise og Jan skulle have møde efter bestyrelsesmødet, om medlemslisten og hvem der har betalt kontingent. Medlemmer kan jo kun stemme hvis de har betalt kontingent

10

Jochen kommenterede det kedelige i situationer, hvor medlemmer ikke kan enes

Erik havde fundet et 10 år gammelt brev om splitflaget, indikerende at vi burde søge om lov til at sejle med et splitflag. Enighed om ikke at gøre noget, men heller ikke skrive noget om det til kronprinsen, hvis vi inviterer ham og familien ombord, når de kommer til Helsingør næste gang

Næste møde fastlagt til tirsdag den 4. april kl. 13.00 i remisen

15.03.2023 lr-